

Eenvoudige HTML-weergave

Gesprek geopend. 1 gelezen bericht.

[Spring naar content](#)

[Gmail gebruiken met schermlezers](#)



## Zoeken



Opstellen

## Labels

**Inbox**

7

Met ster

Gesnoozed

Belangrijk

Verzonden

Concepten

Categorieën

Sociaal

**Updates**

115

Forums

**Reclame**

470

Meer

Labels

## Labels

Ongewenste e-mail

Privé

Verzonden items

Meer



)

[View online](#)

## Press Release

Regulated Information

### IBA Business Update – First Quarter 2024

**Louvain-la-Neuve, Belgium, 23 May 2024** - IBA (Ion Beam Applications S.A), the world leader in particle accelerator technology, today announces its business update for the first quarter ending 31 March 2024.

#### Group Overview

- Good Group order intake at end of March, driven by continued growth in Other Accelerators, with typical strong second half weighting expected
- Group backlog remains at a high of EUR 1.4 billion
- EUR 30.1 million net cash position, decreasing as a result of a planned procurement of inventory, related to backlog conversion and among others the ten-room Proteus<sup>®</sup>ONE<sup>1</sup> contract in Spain
- B Corp certification renewed with a significantly improved score of 114 points (2021: 90 points), placing the Group among the top 10% of those certified globally

**Olivier Legrain, Chief Executive Officer of IBA commented:** *“IBA has had a*

*solid start to the year with a core focus on backlog execution and unlocking future growth potential. We continue to invest for growth and to maintain our leading edge across all of our businesses. We do expect a typical second half weighting both in terms of backlog conversion and order intake, supported by the opportunities in our pipeline.”*

### **Proton Therapy**

- 34 projects ongoing, with nine Proteus®PLUS<sup>[1]</sup> and 25 Proteus®ONE systems in progress
- Two customer shipments were completed during the period in Europe and the US
- Post period-end contract signed with Yale New Haven Health and Hartford HealthCare for the installation of a Proteus®ONE proton therapy solution in Connecticut, USA

---

<sup>[1]</sup> Proteus®ONE and Proteus®PLUS are brand names of Proteus 235

### **Dosimetry**

- Dosimetry order intake of EUR 18.6 million, broadly in line with Q1 2023
- Acquisition of Radcal Corporation completed at end of period, expanding medical imaging offering and US presence

### **Other Accelerators (RadioPharma Solutions, Industrial Solutions)**

- Eight Other Accelerators sold during the reporting period (Q1 2023: four machines sold) with two more post-period, including a Cyclone® IKON contract signed in Asia
- PanTera continues to progress plans for expansion of actinium-225 (<sup>225</sup>Ac) production with the construction of its early supply facility ongoing, plans for its commercial supply facility on track and new

agreements signed with two additional pharmaceutical companies for early supply of <sup>225</sup>Ac

## Outlook

IBA has continued to deliver a solid performance over the first quarter across all business units. Alongside good overall order intake for the year to date, IBA is encouraged by its strong pipeline of active leads in all of its businesses. IBA expects 2024 performance to be strongly second half weighted as in previous years and reiterates its mid-term guidance detailed in its [full-year 2023 results](#).

\*\*\*ENDS\*\*\*

## Financial

Half Year Results  
Business Update Q3 2024

## calendar

29 August 2024  
21 November 2024

---

## About IBA

IBA (Ion Beam Applications S.A.) is the world leader in particle accelerator technology. The company is the leading supplier of equipment and services in the field of proton therapy, considered to be the most advanced form of radiation therapy available today. IBA is also a leading player in the fields of industrial sterilization, radiopharmaceuticals and dosimetry. The company, based in Louvain-la-Neuve, Belgium, employs approximately 2,000 people worldwide. IBA is a certified B Corporation (B Corp) meeting the highest standards of verified social and environmental performance.

IBA is listed on the pan-European stock exchange Euronext (IBA: Reuters [IBAB.BR](#) and Bloomberg [IBAB.BB](#)). More information can be found at : [www.iba-worldwide.com](http://www.iba-worldwide.com)

**For further information, please contact:**

**IBA**

---

**Soumya Chandramouli**

Chief Financial Officer

+32 10 475 890

[Investorrelations@iba-group.com](mailto:Investorrelations@iba-group.com)

**Olivier Lechien**

Corporate Communication Director

+32 10 475 890

[communication@iba-group.com](mailto:communication@iba-group.com)

**For media and investor enquiries:**

Consilium Strategic Communications

Amber Fennell, Angela Gray, Lucy Featherstone

+44 (0) 20 3709 5700

[IBA@consilium-comms.com](mailto:IBA@consilium-comms.com)

---

**Communiqué de presse**

Information réglementée

**IBA déclaration intermédiaire - Premier trimestre  
2024**

**Louvain-la-Neuve, Belgique, le 23 mai 2024** - IBA (Ion Beam Applications S.A., Euronext), le leader mondial des technologies d'accélération de particules, publie aujourd'hui la revue de ses activités pour le premier trimestre se terminant le 31 mars 2024.

**Vue d'ensemble des activités du Groupe**

---

- Bonne prise de commandes du Groupe à fin mars, portée par la croissance continue des Autres Accélérateurs, avec une forte pondération habituelle attendue au second semestre
- Le carnet de commandes du Groupe reste à un niveau élevé d'EUR 1,4 milliard.
- Position de trésorerie nette d'EUR 30,1 millions, en diminution du fait de la constitution prévue d'inventaire pour l'exécution du carnet de commandes, et en particulier par le contrat de dix salles Proteus®ONE<sup>1</sup> en Espagne.
- Certification B Corp renouvelée avec un score nettement amélioré de 114 points (2021 : 90 points), plaçant le Groupe parmi le top 10% des entreprises certifiées au niveau mondial

**Olivier Legrain, Chief Executive Officer d'IBA, a indiqué :** « IBA a connu un début d'année solide, avec une attention particulière portée à l'exécution du carnet de commandes et à la facilitation du potentiel de croissance future. Nous continuons à investir pour la croissance et à maintenir nos avantages concurrentiels dans toutes nos activités. Nous nous attendons à une pondération classique pour la seconde moitié de l'année tant en termes de conversion du carnet de commandes qu'en termes de prises de commandes soutenues par des opportunités dans notre pipeline. »

### **Protonthérapie**

- 34 projets en cours, dont neuf systèmes Proteus®PLUS<sup>[1]</sup> et 25 systèmes Proteus®ONE
- Deux expéditions chez des clients au cours de la période, en Europe et aux États-Unis
- Après la fin de la période, un contrat signé avec Yale New Haven Health et Hartford HealthCare pour l'installation d'une solution Proteus®ONE au Connecticut, États-Unis

---

<sup>[1]</sup> Proteus®ONE et Proteus®PLUS sont des marques déposées de Proteus 235

## **Dosimétrie**

- Prise de commandes d'EUR 18,6 millions, en ligne avec le premier trimestre 2023
- Acquisition de Radcal Corporation à la fin de la période, renforçant l'offre IBA de solutions d'assurance qualité en imagerie médicale ainsi que la présence de la société sur le marché américain

## **Autres accélérateurs (RadioPharma Solutions, Industrial Solutions)**

- Huit accélérateurs vendus au cours de la période (1<sup>er</sup> Trimestre 2023 : quatre machines vendues) ainsi que deux supplémentaires après la clôture de la période, dont un contrat pour un Cyclone® IKON en Asie
- PanTera continue d'avancer dans ses projets de développement de production d'actinium-225 (<sup>225</sup>Ac). La construction de l'infrastructure d'approvisionnement précoce pour des essais cliniques est en cours, les plans pour la construction de l'infrastructure d'approvisionnement commercial se poursuivent comme prévu et de nouveaux accords ont été signés avec deux autres entreprises pharmaceutiques pour l'approvisionnement précoce de <sup>225</sup>Ac.

## **Perspectives**

IBA a continué à afficher une performance solide au cours du premier trimestre dans toutes ses activités. Avec une bonne prise de commandes depuis le début de l'année, un solide pipeline de prospects dans toutes ses activités, et, comme les années précédentes, une performance de l'année qui sera fortement pondérée sur le second semestre, la société réitère ses prévisions à moyen terme détaillées dans ses [résultats annuels 2023](#).

\*\*\*FIN\*\*\*

## **Calendrier financier**

Résultats du premier semestre 2024: 29 août 2024

Déclaration intermédiaire du troisième trimestre 2024: 21 novembre 2024

## **À propos d'IBA**

IBA (Ion Beam Applications S.A.) est le leader mondial dans la technologie d'accélération de particules. La société est le principal fournisseur d'équipements et de services dans le domaine de la protonthérapie, considérée comme la forme la plus avancée de radiothérapie disponible aujourd'hui. IBA est par ailleurs un acteur de premier plan dans les domaines de la stérilisation industrielle, de la radiopharmacie et de la dosimétrie. L'entreprise, basée à Louvain-la-Neuve, en Belgique, emploie environ 2000 personnes dans le monde. IBA est une entreprise certifiée B Corporation (B Corp) qui répond aux plus hauts standards de performance sociale et environnementale.

La société est cotée à la bourse paneuropéenne Euronext. (IBA: Reuters [IBAB.BR](#) and Bloomberg [IBAB.BB](#)).

Pour plus d'informations : [www.iba-worldwide.com](http://www.iba-worldwide.com)

### **Pour plus d'informations, contacter :**

#### **IBA**

#### **Soumya Chandramouli**

Chief Financial Officer

+32 10 475 890

[Investorrelations@iba-group.com](mailto:Investorrelations@iba-group.com)

#### **Olivier Lechien**

Corporate Communication Director

+32 10 475 890

[communication@iba-group.com](mailto:communication@iba-group.com)



Chemin du Cyclotron 3  
Ottignies-Louvain-la-Neuve, 1348  
Belgium

Copyright © IBA SA 2024. All rights reserved  
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe](#) from all  
IBA Communications.

Tel.: + 32 10 47 58 1 | Fax: + 32 10 47 58 10  
E-mail: [info-worldwide@iba-group.com](mailto:info-worldwide@iba-group.com) | [www.iba-worldwide.com](http://www.iba-worldwide.com)  
RPM Brabant wallon | VAT: BE 0428 750 985

